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Z a m y š l e n í 

                 

Mnoho ptáčků odletělo do teplých krajin, ale někteří zůstávají po ce-lou zimu. Snášejí sníh i mráz, v no-ci spí schouleni k sobě a vzájemně se zahřívají. Při nedostatku potravy ale strádají. Krmítka pro ptáky jsou dnes běžnou součástí zahrad i okenních parapetů či balkónů v bytech. Po-hled na ně nás každý zimní den potěší. Zima je s nimi veselejší. Pár slunečnicových semen může malé sýkorce i zachránit život. Také naše škola má své krmítko. Zhotovil ho Ludva Pechovský, žák 8. třídy, se svým dědečkem. Je umístěno dostatečně vysoko na balkóně školy. Je prostorné, aby se mohlo krmit více ptáků najednou a vešly se do něj i větší druhy. Je dřevěné, aby ptákům na nich ne-klouzaly pařátky. Má stříšku, která přesahuje dno, a tak chrání potra-

vu před deštěm a sněhem. Dno je z dřevěné přepravky, a tak  není potřeba ohrádka (potrava tak zby-tečně nevypadává ven a ptáci se 

nestanou při sběru vypadlých se-men snadnou kořistí třeba kočky). Ptáčkům sypeme semena slunečni-ce, prosa, konopí, máku a řep-ky. Zvláště tučná slunečnicová semena jsou spolehlivým zdro-

jem energie. Pro zpestření dosta-nou i ovesné vločky, maličké kous-ky syrového masa, ořechy, strou-hanou mrkev či lojové koule. Naše krmítko navštěvují sýkory, brhlíci, šoupálci, strakapoudi, zvon-ci, pěnkavy, červenky, strnadi, dlaskové, vrabci a hrdličky. Kosi a drozdi kvíčaly ocení na kousky na-krájená jablka. Brkoslav – má rád ovoce - se zatím neobjevil. Je vzácný. Dětem připomínáme, že nikdy ne-smí ptáčky krmit kuchyňským od-padem, těstovinami, slanými koře-něnými a uzenými potravinami. Díky krmítku tak bráníme přiroze-nému úhynu, ke kterému by za krutých zim docházelo mnohem častěji.                          Marie Kabůrková                         koordinátor EVVO Z webu ZŠ Poběžovice 

A je tu další výročí. V led-novém čísle jsem připomněla rok narození Marie Terezie. Někdo si to přečetl, někdo ne. Dějiny sem, dějiny tam, záleží na tom, jak dobře se mám. A vůbec: většina před-ků současných Poběžovičanů v době Marie Terezie vlastně  v Ronšperku ani nežila. Vět-šina, těch kteří by mohli sle-dovat svůj rodokmen (či dnes už spíše jejich potom-ků) vázaný na Poběžovice i v 18. století, pobývá od roku 1945 na druhé straně hranic.   Tak proč se starat o to, jak Ronšperk v době tereziánské vypadal a jak se zdejším měšťanům dařilo? Leda to interesuje lidi zajímající se o dějiny a nebo i šikovné pod-nikatele, kteří vidí hlouběji do historie a umí její nabídky využít i jako zdroj zisku v o-blasti turistického průmyslu.    Ale ono další výročí – oproti tomu tereziánskému nesrov-natelně nejmladší je (a to nejen pro Poběžovicko) dale-ko důležitější: V lednu 2017  uplynulo deset let od Česko – německé deklarace, kterou v roce 2007 uzavřeli zástupci české a německé vlády – Václav Klaus a Helmuth Kohl. Německo oficiálně uznalo odpovědnost za rozbití a okupaci Českoslovenka a za  nacistické zločiny a Česká re-publika vyjádřila lítost nad utrpením vysídlených Něm-ců. K deklaraci se hlásí i An-gela Merkelová a Miloš Ze-man v roce 2017. Jedna ob-last česko – německých vztahů však zůstává otevře-ná, a to majetkové nároky vysídlenců. A co s tím mají co dělat (nejen) Poběžovice? Třeba to, že potomci Heinri-cha Coudenhove - Kalergi by mohli chtít zpátky nejen zá-mek Ronšperk, to by se městu Poběžovicím možná i ulevilo, ale i polnosti a lesy. Ale zdá se, že většina po-tomků odsunutých (či vysíd-lenců) už má jiné starosti a našla si i své místo ve své nové vlasti či spíše otčině. A současné česko – německé vztahy třeba konkrétně na Poběžovicku? Češi jezdí  pra-covat do Německa, německé firmy staví podniky na polích v Česku. Sem tam zbylo i ně-co z kultury. Bohužel: Česko – bavorské slavnosti v Pobě-
stránka 1 

Druhý poběžovický ples letos, jako již tradičně pořádala Základní škola Poběžovice společně s Myslivec-kým sdružením Pod Lysou horou Mnichov. Ten letošní byl v pořadí 11., a stejně jako všechny před-chozí, dokázal téměř plný sál tan-cechtivých návštěvníků poběžovic-kého hotelu Hubertus dobře poba-vit. Organizátoři se letos rozhodli pro změnu a tak tradičně velmi štědré pohoštění bylo připraveno na kaž-dém stolu v podobě dvou velkých obložených mis, na kterých nechy-běla šunka, sýr, sekaná, roláda a další pochoutky. Tomu všemu pak asistovaly talířky s pěknou porcí sladkých zákusků ke kávě. Letošní ples měl ve svém progra-mu vše, co od něj návštěvníci oče-kávali. O úvod se postaraly svým vystoupením děti ze základní školy v Poběžovicích, které pod vedením učitelky Romany Adamcové nacvi-

čily působivé vystoupení, ve stylu mechanických dětských panenek na klíček, kterým si získaly velký aplaus plného sálu. Nechyběla sa-mozřejmě klasická dámská volenka a k ní patřící pestrobarevné karafi-áty, kterých si pak nejpilnější ta-nečnice odnášely domů celé kytice. Tomboly byly letos dvě a obě nabí-zely zajímavé ceny. Jednak klasic-ká, kdy si výhru návštěvníci mohli zjistit ze seznamů na stolech ihned 

po zakoupení a rozbalení lístků a pak ještě losovaná, jejíž výhry byly veřejně losovány a majitelé šťast-

ných lístků si pro ceny chodili k pódiu. Tak se o svém novém ma-jiteli dozvěděl i divočák, který byl jednou z hlavních cen. Nebyl by to snad ani „školský a myslivecký“ ples, kdyby nepřišlo půlnoční překvapení. Tím letos by-lo vystoupení učitelského sboru zá-kladní školy. Nejprve dámy napo-

chodovaly v bílých pláštích za zpě-vu budovatelského hitu Pionýři, pi-onýři, malované děti..., aby se po chvíli proměnily v hoštické selky a bavily sál na téma z filmu Seno, slunce... Tak si mohli diváci za podmanivé hudby z filmu připome-nout některé sekvence z Troškovy 

veleúspěšné trilogie, ve kterých nemohl chybět farář Otík s neod-myslitelným kapesníkem na hlavě, černým deštníkem, košíkem bylin a bicyklem, dámy nacvičující přehlíd-ku s knihami na hlavách, či závě-rečná sekvence se slámovým věn-

cem. Opravdu dobře naladění ná-vštěvníci odměnili všechny účinku-jící zaslouženým dlouhotrvajícím potleskem. Celý ples doprovázela známými českými i světovými hity kapela NIGHT EXPRES, která neúnavné tanečníky zdárně dovedla ve dvě hodiny po půlnoci do cíle.        VoK 



 

   

 Pracovníci Služeb města Poběžovice v do-bě, kdy bylo náledí vyjeli s veškerou tech-nikou a sypali zledovatělé místní komuni-kace a chodníky. Bohužel nemohli být vždycky včas tam, kde to klouzalo, proto-že se jednalo o celoplošné náledí a před-nost v údržbě měly ty úseky, které jsou nejfrekventovanější. Samozřejmě, že se najdou spoluobčané, kteří jsou přesvědče-ni, že právě jejich chodník nebo cesta je ta nejdůležitější, ale s omezeným počtem pracovníků a limitovanou technikou práce postupovaly tak jak to jen bylo možné a to i o víkendech. Když pominula doba ledovky, pokračovali pracovníci služeb v opravách techniky (příprava některých vozidel na technickou prohlídku, opravy brzd valníku, opravy se-kaček atd.). Mimoto je čeká rovněž odstranění závad, zjištěných kontrolou BOZP, hlavně ve ven-kovních prostorech kolem Domu s pečova-telskou službou Poběžovice a místní budo-vy kina. Platné právní předpisy totiž stano-vují povinnost instalovat zábradlí všude, kde schody nebo zídka převyšují okolní te-rén o více než 50 cm. Je třeba opravit kry-ty na několika šachtách a opatřit elektric-ké rozvaděče patřičným označením. 

Panorama  
u d á l o s t í 

žovicích, spojené se svátkem Jana Nepo-muckého už jsou pasé.  Nikoho také nezají-má, proč poběžovický zámek nezachránila ani návštěva Oty Habsburského. Ještě, že se navzájem navštěvují včelaři a snad i hasiči nebo školy. Hlavně, že v Německu se dá vydělat víc a že EU, kde je Německo jedním z hlavních členů, podporuje budová-ní cyklostezek či lavičky a rozhledny.  Ale i tak: Česko – německá deklarace by neměla být zapomenuta.                                                                                                                                     Marie Špačková 

 UPOZORNĚNÍ 
  Místní poplatek:   za psy 

je splatný do  31.3.2017 za odpady 
je splatný do  30.6.2017. 

 Poplatky se hradí  v pokladně MěÚ Poběžovice ne-bo převodem na účet města č.: 0762088379/0800 Jako variabilní symbol uveďte číslo popisné své nemovitosti, do sdělení pro příjemce účel platby a za koho je provedena, např.:  Jan Novák, Marie Nováková - po-platek za odpady. 
stránka 2 

Vzhledem k tomu, že v poslední době dochází k mnoha změnám ve vlastnictví nemovitos-tí (domů a především bytů), upozorňujeme jejich majitele (prodávající i kupující) na povinnost nahlásit změnu ve vlastnictví nemovitosti Městskému úřadu Poběžovice. Novým majitelům vzniká poplatková povinnost, tzn. že pokud v této nemovitosti není hlášena žádná osoba k trvalému pobytu, musí její majitel platit poplatek za odpady ve výši 650.-Kč. V případě nenahlášení změny majitele nemovitosti, bude poplatková povinnost uplatňována vůči bývalému majiteli, takže je i v jeho zájmu, aby byla realizovaná změna majitele (prodej nemovitosti) včas nahlášena. Dále žádáme občany, u kterých došlo ke změně stavu, jména, příjmení, aby tuto skuteč-nost rovněž nahlásili MěÚ Poběžovice. Se změnou legislativy totiž město nemá jinou možnost, jak získat o těchto změnách informace, jak tomu bylo dříve. A. Duffková, MěÚ Poběžovice 

 Poběžovice:  březen: 1.3., 15.3., 29.3. duben: 12.4., 26.4. 

 Ostatní obce:  březen: 14.3., 28.3. duben: 11.4., 25.4. 

  Divadelní soubor při MKIS Poběžovice 
zve občany na představení komedie POSTEL PRO ANDĚLA. 

Kino Poběžovice 4. března 2017 od 19.00 hodin. Účinkují:  Zdeněk Martínek, Pavlína Vejvančická, Hana Teplá,  Zdeněk Doktor, Andrea Mesiarčinová, Lucie Špringerová, Lukáš Václavovic, Jiří Teplý, Jan Doktor, Věra Táborská. Těšíme se na Vás!!! 

Výběr z usnesení 63. jednání RM Poběžovice, ze dne 6.2.2017 
♣ RM schvaluje podání žádosti o dotaci na projekt „Zefektivnění výuky a zajištění bezbariérového zpřístupnění budovy ZŠ Poběžovice,“ do 47. výzvy IROP Rozvoj infrastruktury ZŠ v SVL, s nákla-dy do výše 8 mil. Kč, přičemž tento projekt bude realizovaný v rámci KPSVL a je plně v souladu se Strategickým plánem sociálního začleňování Poběžovicko a okolí 2016 - 2018. 
♣ RM schvaluje vypovězení nájemní smlouvy na nebytové prostory v objektu bývalé zámecké jízdárny, uzavřené s podnikatelem a souhlasí s následným přestěhováním techniky a materiálu města z gumotextilní haly do uvolněných prostor s tím, že zároveň budou provedeny práce základní údržby objektu. 
♣ RM schvaluje, v souladu s čl. V, odst. 2) platné smlouvy, ukončení smlouvy o pronájmu pozem-ku p.č. 130/11 v k.ú. Ohnišťovice, o výměře 357 m2, uzavřené dne 1.8.2011 s nájemcem, a to výpovědí pronajímatele. Výpovědní doba činí 1 měsíc a začíná běžet prvním dnem následujícího měsíce po doručení výpovědi nájemci. 
♣ RM rozhodla o nezveřejnění příspěvku doručeného pod zn. 170123/S, ve kterém pisatel bezdů-vodně napadá a znevažuje práci zastupitelů města a prezentuje svoji osobní zášť vůči starostovi města, v připravovaném čísle zpravodaje Poběžovicko. 
♣ RM souhlasí s pořízením 1 ks GPS lokátoru Helmer LK 503 pro osobní ochranu terénního pra-covníka města. 
♣ RM vyhlašuje vítězem výběrového řízení na akci „Mariánská 89 - výměna střešní krytiny,“ a zakázku zadává firmě STŘECHY ZAKO s.r.o., IČ: 27975169, se sídlem Vranovská č.p. 283, 345 22 Poběžovice, která nabídla provedení zakázky za nejnižší cenu 297.811.-Kč bez DPH a pově-řuje starostu podpisem smlouvy o dílo. 
♣ RM schvaluje smlouvu o dílo s Hasičským záchranným sborem Plzeňského kraje na provádění kontrol, servisu a pozáručních oprav dýchacích přístrojů SATURN, PLUTO, DRÄGER, FENZY 5500 a jejich součástí, s platností do 31.12.2021 a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM schvaluje smlouvu na dodávku kopie programového produktu Kniha odeslaných faktur, převod práv k jeho užití na nabyvatele a na poskytování služeb k tomuto produktu s firmou GORDIC spol. s r.o., se sídlem Erbenova 4, 586 01 Jihlava, IČ: 47903783 a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM bere na vědomí žádost o výjimku z nočního klidu ve dnech 5. a 6.7.2017 v době od 20.00 do 03.00 hodin, o změnu Obecně závazné vyhlášky města č. 02/2016 a ukládá starostovi před-ložit žádost k projednání v nejbližším jednání ZM. 
♣ RM schvaluje podání žádosti o dotaci z Programu stabilizace a obnovy venkova Plzeňského kraje 2017, na pořízení dětských hřišť v místních částech Ohnišťovice, Sedlec, Šitboř a Zámělíč. 

Výběr z usnesení 64. jednání RM Poběžovice, ze dne 20.2.2017 
♣ RM schvaluje pronájem části přízemí budovy č.p. 55, o výměře 70 m2, na nám. Míru v Poběžovicích pro fungování Montessori komunitního a rodinného centra Spolku Montes-sori Poběžovice, z.s., se sídlem Horní 150, 345 22 Poběžovice a vzhledem k vysoké spo-lečenské prospěšnosti nabízené služby, zejména fungování mateřského centra v dopo-ledních hodinách, stanovuje výši nájemného na 50% z ceny stanovené znaleckým po-sudkem, tedy na 30.-Kč/m2 bez DPH a pověřuje starostu podpisem příslušné nájemní smlouvy. 
♣ RM bere na vědomí záznam ze vstupní porady na vypracování dokumentace ve stupni pro územní řízení a stavební povolení a realizace stavby „Obytná zóna Poběžovice, jihovýchod,“ konané dne 7.2.2017 s tím, že upřednostňují pro pozemky ze kterých nebude možno použít gravitační kanalizační přípojky variantu s tlakovou gravitační kanalizací s následným výtlakem do jednotné gravitační kanalizace s centrální čerpací stanicí. 
♣ RM schvaluje Smlouvu č. 01142017 o poskytnutí účelové dotace z dotačního titulu B - Obnova porostu v rámci programu Podpora hospodaření v lesích 2014 - 2020, uzavřenou s Plzeňským krajem, s celkovou částkou 203.400.-Kč a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM nedoporučuje ZM schválit záměr města prodat část pozemku p.č. 84/2 v k.ú. Poběžovice o výměře 251 m2. 
♣ RM schvaluje podporu pro vydání knihy „Putování po zaniklých místech Českého lesa - Domaž-licko,“ formou placeného inzerátu v této publikaci o velikosti 1/2 strany za cenu 5.000.-Kč. 



 

Po tragickém konci chodské rebe-lie završené popravou Jana Slad-kého Koziny v roce 1695 dopadla tíha nevolnictví i na kraj pod Čer-chovem. Uplynulo tři čtvrtě století do doby, kdy neuhaslý vzdor a povědomí starých práv po více než třech generacích opět daly podnět k vystoupení proti vrch-nosti. Tentokrát se však už nejed-nalo o ryze chodskou a českou zá-ležitost. V roce 1767 vystoupily totiž popr-vé německé vsi na takzvaném „Království", tedy vlastně známé královácké, jejichž právní posta-vení bylo podobné zřízení obvyk-lému ve vsích chodských. Žili zde původně svobodní osadníci, přímo poddaní panovníkovi. Německé pohraniční vsi zahrnující pás od dnešního Chudenína na Klatovsku nedaleko Nýrská, přes svatou Ka-teřinu, Červené Dřevo, Studánky, Hyršov, Brůdek, Maxov, Folmavu až po Nemanice patřily podobně jako jejich české a chodské pro-tějšky stejné vrchnosti. Tehdy to byla hrabata ze Stadionu. Zcela bezprostřední příčinou vzniklé pře uvedených německých obcí byla nově stanovená taxa na panské dřevo, tj. dříví z panských lesů, nuceně a draho prodávané pod-daným z lesů dříve komorních. Ty jim dříve náležely a tak vznikla paradoxní situace, kdy sedláci měli platit nezvykle draze za pů-vodně vlastní dříví. Vesnice pak začaly uplatňovat nárok právě na vrácení těchto lesů. Do čela těchto snah se postavil chudenínský sedlák Štěpán Zier-hut, který odejel již rok před tím bez svolení panského úřadu do Prahy a zde se mu podařilo získat opisy dokumentů, nalézající se v tehdejším guberniálním archivu. A bylo jich nemálo. Vedle opisů lis-tin týkajících se celého dramatu chodského procesu z devadesá-tých let sedmnáctého století to byl i odhad německých a chod-ských vsí z roku 1622. Tedy svého druhu daňový soupis, jenž se poz-ději opakoval nejen v relacích tak-zvané berní ruly z padesátých let sedmnáctého století, ale i zcela nedávného tereziánského katastru pořízeného o století později. Tře-baže vrchnostenská administrati-va přísně žádala, aby se Zierhut přišel odpovídat na panský úřad v Koutě, smělý chudenínský sedlák odmítl. Naopak odejel znovu do Prahy se dvěma zástupci němec-kých a třemi reprezentanty chod-ských vsí. Chodové totiž využili příležitost, a jakmile byli svými německými sousedy o Zierhutově iniciativě informovány, vstoupili znovu do dalšího zdlouhavého zá-pasu s vrchností. Nyní společně ruku v ruce s králováckými sedlá-ky. Byla zde navíc také možnost využití jazykových znalostí souse-dů, neboť znalost němčiny vůbec, natož šroubované tereziánské úřední mluvy, byla u Chodů po-chopitelně malá, nehledě na jejich negramotnost. O to více je třeba ocenit jejich odvahu, že se pustili do nerovného a za daných okol-ností předem k neúspěchu odsou-zeného boje. Připravili se na něj podle svých nejlepších možností a jejich předáci jeli do Prahy i s ur-čitou sumou pracně po vsích vy-braných peněz. Nicméně i vrch-nostenská strana si nebyla zcela jistá a koutský panský hejtman Bernard Dalcken se velmi snažil, aby Zierhutovi zabránil v dalším jednání. Poručil dokonce, aby chudenínský rebel byl 

nucen opustit svůj grunt. Nelibě pak nesli koutští panští úředníci i nezájem klatovského krajského hejtmana Desfeigny-Latournella. Nejen ovšem Štěpán Zierhut se bral o poddanské zájmy. Také sedlák Jan Hubený, řečený Hašek, z nejvýchodnější chodské vsi Poci-novic vystoupil odvážně se svou suplikou zaslanou císařovně a krá-lovně Marii Terezii do Vídně 10. dubna roku 1767.1 když se jedna-lo ve své podstatě o prosebný list, obsahoval přesto i domáhání se zastání a ochrany proti vrchnos-tenskému přepínání přímo u pa-novnice. 

Ale do Vídně jel i neúnavný Zier-hut, opět společně se zástupci z chodských vesnic. Ti se za několik dní vrátili domů a právě po jejich návratu v dubnu roku sedmašede-sátého odepřeli poddaní z Klíčova, Mrákova, Tlumačova a Stráže ro-botu. Znovu došlo - přes smutné zkuše-nosti z předchozích sporů s vrch-ností - k neobyčejně optimistické-mu pohledu na celý další průběh započatého sporu. Chodové stále doufali v platnost svých, v nových podmínkách pochopitelně už dáv-no zrušených práv. Každá přízni-vější zpráva, chybně nebo úmysl-ně přinesená nebo interpretovaná z Vídně, vzbuzovala jejich naději. Navíc byli poškozeni znovu nezna-lostí jazyka i písma a byli závislí na zprostředkování ne vždy zcela spolehlivých a důvěryhodných vy-jednavačů. Hrabě Stadion ovšem byl novými projevy poddanské neposlušnosti znepokojen, protože odpor narůs-tal. K uvedeným obcím se připojil i Újezd a Chodov. Sedláci - jak ostatně v osmnáctém století ne-bylo neobvyklé ani v jiných krajích - se chtěli podřídit přímo panovni-ci a povzbuzováni jak pocinovic-kým Haškem, tak i lhoteckým Staškem odmítali jít robotovat na panské. Klatovský krajský hej-tman nijak s opatřeními, která by měla preventivně zabránit dalšímu rozšíření nepokojů a jejich vystup-ňování, nepospíchal. Pouze zaslal veliteli a majiteli dragounského pluku hraběti Kolovratovi, který byl se štábem v Domažlicích a jemuž podřízené eskadrony byly nakvartýrovány v okolí, aby zajis-til určitý ochranný kordon jízdních patron kolem vsí, kde se předpo-kládalo případné srocení či jiné nepokoje. Dragouni měli přede-vším zadržet jak příchozí do těch-to vsí, tak i ty, kteří z nich chtěli odejít. Vzpurní sedláci pak nuce-nou vojenskou asistencí měli být 

donuceni k robotním povinnos-tem. Znepokojení vrchnostenské admi-nistrativy vedlo dokonce jejího představitele vrchního Dalckena ke studiu celé předchozí historie chodského odboje. Samozřejmě jej jako diletanta bádání přivedlo k mnoha nesprávným náhledům (srovnání Chodů se Švýcary ve ví-ce záležitostech bylo spíše vzdále-né některými shodnými rysy - na-příklad boj Švýcarů o nezávislost s Habsburky). Třebaže nejsou zná-má bližší fakta o postupu vojska nakomandovaného k policejnímu dozoru v odbojných vesnicích, přesto sedláci znovu začali vyko-návat své robotní práce alespoň naoko. Stejně ovšem, opět k neli-bosti koutské vrchnosti, ani kraj-ský hejtman nejevil žádnou horli-vost příliš se angažovat v celé zá-ležitosti. Na panské straně bylo ví-ce výhod především právního cha-rakteru. Postavení poddaných se totiž žádným patentem ani jiným nařízením od osudné rebelie, kdy bylo uloženo Chodům „věčné ml-čení", nezměnilo. Viníci a iniciátoři měli být přísně potrestáni. Nejen Zierhut, ale i další z pohraničních a chodských vesnic, jako Johan Heinrich z Maxova a Jakub Hube-ný-Hašek z Pocinovic, měli být po-stiženi nejcitelněji - vyhnáním z gruntu. Ostatní pak nuceným vy-konáváním práce na panském nad předepsané robotní povinnosti. Nejodbojnější klíčovští sedláci do-konce měli být potrestáni zcela brutálně patnácti ranami karabá-čem, trestem, který byl nejvíc po-

nižující. O to usiloval především horlivý a pomstychtivý Dalcken, až jej dokonce sám Stadion mír-nil, neboť celou záležitost měla vyšetřovat zvláštní komise. Ani chodští sedláci ovšem nezaháleli a obrátili se opět přímo do Vídně. Jejich postup i první výsledky jed-nání kupodivu nebyly zcela bez úspěchu. Nejvyšší soudní úřad v hlavním městě habsburské mo-narchie nařídil totiž pražskému guberniu vznesené chodské stíž-nosti důkladně prošetřit. Není jis-té, zda se již tehdy prosazovaly jisté dvorské osvícenské reformní snahy i ve formě jednání státních úřadů. Chodové ovšem opět místo mírně optimistického pohledu, který v dané fázi jednání snad byl nejvíce na místě, podlehli znovu euforii. Příznivé signály značně přecenili - opět z neznalosti něm-činy a písma - a po svém postu-povali, to jest odmítali robotovat. Ani příkazy krajského úřadu neby-ly respektovány a tak stály v jed-né frontě Klíčov, Mrákov, Tlumač-ov, Stráž, Újezd, Postřekov, Cho-dov. Navíc z Klíčova, Tlumačova a Myslíva, Maxova, Prenetu (Spálenec), Liščího (Fuchsberg) a Chudenína zahnali dobytek do panských lesů na pastvu. Protivná strana ovšem také usilo-vala zmařit snahy sedláků hned v zárodku a proto pražský právník, dr. Feigl naléhal na Stadiona, aby upozornil panovníka Josefa II a nechal vesnické vyslance zatknout přímo ve Vídni.  PhDr. Jan Vogeltanz 
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  Český svaz chovatelů ZO Poběžovice zve širokou veřejnost na SENIORSKÉ ODPOLEDNE spojené s oslavou MDŽ. Středa 8.3.2017 od 14.00 hodin v hotelu Hubertus v Poběžovicích. K tanci a poslechu hraje MELODY CLUB  z Postřekova. Vystoupení pěveckého sboru a dramatického kroužku ZŠ Poběžovice. 
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Prodej   slepiček 
  Drůbež Červený Hrádek  prodává  slepičky  typu  Tetra  hnědá a  Dominant  ve  všech barvách  z našeho chovu !  Stáří 14 - 19 týdnů.  Cena 149 - 180.- Kč/ks.                                Prodej:   8. března  2017  Poběžovice –  u vlakového nádraží  –   18.15  hod.                                                                          Při prodeji slepiček - výkup králičích kožek -  cena dle poptávky.   Informace: Pondělí - Pátek  9.00 – 16.00 hod.  Telefonní čísla: 601 576 270, 728 605 840. 

   Dne 3. února 2017 uplynulo  už 15 let ode dne,  kdy zemřel můj otec  pan Jan Pokorný      
 
 
 
 
 

 a 3. května 2017 uplyne  10 let ode dne,  kdy zemřela má matka paní Anna Pokorná.       
 Stále na ně vzpomínají syn s manželkou a vnoučata Hana, Pavel, a Zdeněk s rodinami. Kdo je znal a měl je rád, vzpomeňte s námi. 
 Dne 23.2.2017  tomu byly již 2 roky,  co nás opustila  paní Marie Musilová.        Stále vzpomínají manžel, dcera a syn s rodinami a sourozenci. 

Víte, že každý z nás ročně vyprodu-kuje v průměru 100 kg plastového odpadu? Například PET lahve neboli „petky“ nás provází na každém kroku. Ať už si jdeme koupit minerální vodu do obchodu, či víno nebo pivo v PET lahvích. Nebylo tomu tak vždy. První PET lahve se objevily na konci 80. let minulého století, kdy do nich za-čala napouštět limonádu americká společnost The Coca – Cola Compa-ny. Název PET (lahev) je zkratka pro polyethylentereftalát, ze kterého se lahve vyrábějí. PET lahve se dají velmi dobře recyklovat. Shromažďu-jí se do žlutých kontejnerů na plasty a odtud putují na třídící linku, kde obsluha třídí ručně jednotlivé druhy plastů dle barvy. Takto vytříděné lahve jsou následně drceny a mlety na jemné vločky a v granulátoru za zvýšené teploty a tlaku vznikají jed-notlivé granule plastu. Z nich se po-tom vyrábí nové PET lahve či textilní 

vlákna. V naší škole dbáme na to, aby děti uvě-doměle třídily od-pad. Máme ve tří-dách i na chodbách rozmístěny sběrné nádoby na tříděný odpad. Jsme zapoje-ni do projektu plzeň-ského regionu Tří-dy  třídí a třídíme kancelářský papír, směsný papír, novi-ny, časopisy a letáky a kartony. PET lahve ukládáme do žlutých nádob a dále do žlutých kontejnerů, které stojí u školy. Děti „petky“ vha-zovaly ve škole do nádob, často ne zcela prázdné a „nestlačené“. Proto jsme objednali dva lisy na PET lah-ve, neboť jsme si přečetli, že pomo-cí důsledné deformace je možné do-cílit až 80 % úspory objemu, a tím snížit vysoké nároky na jejich li-

kvidaci po upotřebe-ní. Není třeba žádné fyzické námahy a děti to baví. Lisy na PET lahve jsou umístěny ve druhém a třetím poschodí školní budovy hned vedle žluté nádoby na plastový odpad. Navíc tyto výrobky neobsahují látky škodlivé životnímu prostředí. A ještě několik čísel: - ročně se v ČR spo-třebuje 1 miliarda PET lahví - meziročně se spotřeba PET lahví zvyšuje o 20% - roční spotřeba PET lahví se pohy-buje okolo 35 – 40 tisíc tun - 50 PET lahví stačí k výrobě fleeco-vé bundy.              Marie Kabůrková                           koordinátor EVVO      Z webu ZŠ Poběžovice 
Město Poběžovice vás srdečně zve na  

 XIV. MĚSTSKÝ PLES který se bude konat dne 

 18. března 2017 od 20.00 hodin  v sálu hotelu Hubertus. Téma: Cesta kolem světa. 
 

  Hraje kapela: HANDABANDA Těšit se můžete na večer  plný zábavy, tance, vystoupení a losování o hodnotné ceny. Kostým není podmínkou ale je to velké plus!   Rezervace a prodej vstupe-nek od 7. 2. 2017 v MKIS  Poběžovice, tel. 730 890 861.  Vstupné: 120.-Kč v předprodeji, 150.-Kč na místě. 

Akce se koná 31. března 
2017 v Městské knihovně  v Poběžovicích. Účast na akci je odměnou pro aktivní čtenáře a návštěvníky našeho dětského oddělení. Prvním krokem k účasti na té-to akci je SOUTĚŽ. Její pravi-dla najdeš v knihovně, v zá-kladní škole, v MKIS a na www.pobezovice.cz.   V případě, že odevzdáš  
20. března 2017 hotový pracovní list, budeš automa-ticky zařazený do slosování o účast. Losování „nocležníků“ proběh-ne 21. března 2017  a informace, kdo  byl vybrán bude  zveřejněna v knihovně, v  základní škole a na www.pobezovice.cz. V případě dotazů volejte telefonní číslo 730 890 861. 

Hasičský bál je již tento rok mi-nulostí a proto bychom chtěli po-děkovat všem sponzorům - zejména Vratislavovi Koreckému za bezplatné poskytnutí sálu, svým členům a ostatním pomá-hajícím kamarádům za výbornou organizaci bálu. Sál v hotelu Hu-bertus byl opět do posledního místa zaplněn a tak patří největší poděkování všem návštěvníkům, kteří se postarali o bezvadnou atmosféru během celého večera. Velice si ceníme této přízně a proto se již nyní těšíme na další ročník našeho bálu, opět s de-chovou hudbou Chodovarky a kapelou FOX Band, který se bu-de konat 20. 1. 2018, opět na stejném místě. Výbor SDH Poběžovice 

  Dne 4. března 2017 uplyne  1 smutný rok,  kdy nás navždy opustila  paní Anna Pajdarová 
ze Sedlece.          Vzpomínají dcery s rodinami, vnoučata a pravnoučata. 


